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Saksopplysninger 
På kontrollutvalgets møte 6. desember 2023 (sak 57/23) ble rapport fra forvaltningsrevisjon 
av internkontroll behandlet. 
Nedenfor kommer et kort utdrag fra forvaltningsrevisjonsrapporten. 
Revisjon Midt-Norge SA formulerte følgende problemstillinger for prosjektet: 
• Har Orkland kommune et system for internkontroll? 
• Gjennomfører Orkland kommune tilstrekkelig grad av kontrollaktiviteter? 
• Bruker Orkland kommune informasjonen fra internkontrollen til forbedringsarbeid? 
  
Revisjonens konklusjon 
Orkland kommune har et system for internkontroll under oppbygging. Det varierer mellom 
sektorer hvor vidt de ulike fundamentene i internkontrollen er tatt i bruk. De vises til 
svakheter innenfor følgende punkter:  
• Rutiner og beskrivelser av kommunens hovedprosesser må legges i kvalitetssystemet 
• Avvikssystemet må implementeres i større grad i organisasjonen. 
• Mangel på risikovurderinger av hovedprosessene. 
• Rapporteringen på status i kommunens internkontroll til kommunestyret bør være mer 

spesifikk. 
  
På overordnet nivå har man ikke tatt stilling til hvilke kontrollaktiviteter som bør 
gjennomføres, eller prinsipper man jobber utfra i valget av kontrollaktiviteter. Kontrollene som 
blir gjennomført er i liten grad satt ut fra et risikoperspektiv.   
 
Revisor finner eksempler på at data fra internkontrollen er med å skape læring i 
organisasjonen. Utfordringsdokumentet som er grunnlaget for den årlige 
budsjettbehandlingen, er et av dem. Helsesektoren arbeider systematisk med å skape læring 
etter avvik. Ut fra dette mener revisor at kommunen bruker data fra internkontrollen i 
begrenset grad til å skape læring.   
  



Revisor har forståelse for at det tar tid å bygge et fullendt internkontrollsystem. Orkland 
kommune er en relativt ny kommune, og det er variasjon i hvor godt internkontrollsystemet er 
utbygd på tvers av sektorene.   
  
Revisors anbefaling 
• Kommunedirektøren bør sette av mer tid i ledergruppa til å tydeliggjøre, bygge og 

implementere rammene for internkontrollsystemet. 
• Kommunedirektøren bør fortsette implementeringen av internkontrollsystemet. I dette 

ligger det at; 
o Rutineverket (kvalitetssystemet) må bygges ut 
o Avvikssystemet må benyttes av hele organisasjonen 
o Risikovurderinger av hovedprosessene bør utarbeides, og settes i system. 
o Rapporteringen bør vise status og årlige resultater på internkontrollområdet. 

  
Politisk behandling 
Kommunestyret hadde forvaltningsrevisjonsrapporten opp til behandling i sitt møte 
30.01.2024 i sak 1/24 og gjorde følgende vedtak: 

1. Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapport om internkontroll til orientering. 
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren om å:  

• Sette av mer tid i ledergruppa til å tydeliggjøre, bygge og implementere rammene 
for internkontrollsystemet.  

• Fortsette implementeringen av internkontrollsystemet. I dette ligger det at;  
o Rutineverket (kvalitetssystemet) må bygges ut  
o Avvikssystemet må benyttes av hele organisasjonen  
o Risikovurderinger av hovedprosessene bør utarbeides, og settes i system.  
o Rapporteringen bør vise status og årlige resultater på internkontrollområdet. 

3. Kommunestyret ber kommunedirektøren gi kontrollutvalget skriftlig tilbakemelding om 
hvordan kommunestyrets vedtak er fulgt opp innen 30.04.2024. 

  
Kommunedirektørens oppfølging 
Kommunedirektøren har i brev av 29.04.2024 gitt kontrollutvalget en skriftlig tilbakemelding 
om oppfølging av kommunestyrets vedtak punkt 2.  
  
Konklusjon 
Sekretariatet er av den oppfatning at kommunedirektøren har gitt en fyldig og god 
tilbakemelding på kommunestyrets vedtak punkt 2. Kontrollutvalget må i dagens møte 
diskutere om de fortsatt ønsker saken til oppfølging eller om de anser kommunestyrets 
vedtak som fulgt opp. Saken legges derfor frem uten forslag til vedtak. 
 
 


